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Maastricht, 3 november 2023 
 
Betreft: Schriftelijke vragen GroenLinks - schilderij Ephraim Daniel Pichot in het stadhuis. 
 
Geacht college,  
 
GroenLinks probeert al bijna anderhalf jaar meer aandacht te generen aan een van de duistere 
bladzijdes uit onze geschiedenis, het slavernijverleden. Daar verwees ondergetekende al naar tijdens 
zijn stemverklaring op de raadsvergadering van 24 oktober.  
 
Op 1 juli 2023 was niet alleen de installatie van burgemeester Hillenaar maar vierden we - ook in 
Maastricht - dat de slavernij op Aruba, Bonaire, Curaçao, Saba, Sint-Eustatius, Sint-Maarten en in 
Suriname werd afgeschaft. GroenLinks was verheugd met deze viering - in het bijzijn van wethouder 
Bastiaans - op 1 juli in Maastricht. Ondergetekende gaf burgemeester Hillenaar ook een compliment 
dat hij later op deze dag in zijn eerste toespraak als burgemeester refereerde aan 150 jaar afschaffing 
van de slavernij. Morgen, zaterdag 4 november, wordt er door het Keti Koti comité Zuid-Limburg in 
Maastricht een bijeenkomst georganiseerd die dieper ingaat op de diepgaande en blijvende invloed 
van de Trans-Atlantische Slavenhandel op onze samenleving van vandaag de dag. 
 
GroenLinks was ook verheugd dat er op 5 september een afvaardiging kwartiermakers in relatie tot 
het toekomstig Slavernijmuseum naar Maastricht kwam. ''Het Slavernijmuseum komt er, maar welk 
verhaal vertellen we daar straks''. Daar gingen we 5 september over in gesprek in het stadhuis. De 
kwartiermakers kwamen ook met gedegen informatie over mede-burgemeester Ephraim Daniel 
Pichot. Een schilderij met het portret van Ephraim Daniel Pichot hangt in het stadhuis. 
 
Ephraim Daniel Pichot was een telg uit het van oorsprong Franse hugenotengeslacht Pichot, waarvan 
leden eind zeventiende eeuw via Amsterdam in Suriname terechtkwamen. Hij was de zoon van Jan 
Willem Pichot (1730-1802) en Anna Maria van der Beets (1725-1758). De familie Pichot bezat in 
Suriname diverse plantages (o.a. ''Lust en Rust'') en waren slavenhouders. De beruchte 
plantagehoudster Susanna du Plessis (1739-1795) was een halfzuster van zijn vader.  
 
Deze informatie roept gevoelens van schaamte en verdriet op bij de nazaten van tot slaaf gemaakten 
in relatie tot het schilderij in het stadhuis. Daarom stelt GroenLinks de volgende vragen aan het 
stadsbestuur, omdat herstelmaatregelen van belang zijn.  
 



 
1. Was u al bekend met de informatie over de stamboom van Ephraim Daniel Pichot inzake de 

rol van Susanne de Plessis in relatie tot het slavernijverleden?  
 

2. Hoe denkt u op basis van deze informatie alsmede bovenstaande inleiding - en de gevoelens 
van nazaten van tot slaaf gemaakten - over het schilderij van Ephraim Daniel Pichot dat 
prominent op de eerste etage in het stadhuis hangt? Kan hier meer context aan besteed 
worden? 

 
3. Bent u bereid de dialoog aan te gaan met de nazaten van tot slaaf gemaakten over het 

schilderij van Ephraim Daniel Pichot in het stadhuis? Welke ruimte krijgen zij om hun 
gevoelens met u te delen en met ideeën te komen in relatie tot de herstelmaatregelen die 
hard nodig zijn om al het leed een plek te geven? 

 
4. We zijn bekend met de informatie over Keti Koti uit de eerder verschenen 

raadsinformatiebrief Sociaal Domein op 26 september. Maar is bovenstaande informatie een 
aanleiding om juist extra aandacht in Maastricht te besteden aan het slavernijverleden 
alsmede de komende jaren structureel aandacht te schenken aan Keti Koti? In plaats van 
enkel vooruit te kijken naar volgend jaar. Zo ja, welk plan heeft het college - in samenwerking 
met haar partners - voor de komende jaren?   

 
We zeggen niet dat het schilderij vandaag nog uit het stadhuis moet verdwijnen, maar verzoeken het 
college wel om de dialoog aan te gaan met de nazaten van tot slaaf gemaakten over het schilderij. 
Want de eerdergenoemde herstelmaatregelen zijn hard nodig.  
 
In afwachting van uw reactie.  
 
Hartelijks, 
 
Mark Mülders 
Gemeenteraadslid GroenLinks.  


